
Protokół Nr XLIX 

z XLIX sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 28 kwietnia 2014r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli radni, obecni zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
do protokołu, sołtysi Gminy Pabianice obecni zgodnie z listą obecności, przedstawiciele 
Urzędu Gminy: Wójt Gminy Pabianice H. Gajda, Skarbnik Gminy Pabianice M. Nowicka, 
Sekretarz Gminy Pabianice A. Chodakiewicz-Izaszek, Mecenas A. Jankowski,  Kierownik 
Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Nieruchomościami K. Denuszek,  Kierownik 
Referatu Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej M. Mielczarek oraz zaproszeni goście zgodnie z listą obecności stanowiącą 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice A. Jaksa. 

Ad. pkt 1.  

Przewodniczący otworzył obrady XLIX sesji Rady Gminy i poinformował, że obecnych jest 
14 radnych. 

 

Ad. pkt 2. 

Uwag do protokołu z XLVIII sesji nie zgłaszano. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. pkt 3. 

Porządek obrad został zmieniony. Wójt wprowadził dwa dodatkowe projekty uchwał w 
sprawie: 

1. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014r. 

2. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pabianickiego na działalność inwestycyjną. 

Przewodniczący, w związku z obecnością projektanta zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pabianice zaproponował zmianę kolejności omawiania projektów 

uchwał.  

Nie zgłaszano uwag. Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

Radni opowiedzieli się jednogłośnie za zmianą kolejności projektów uchwał. 



Radni opowiedzieli się jednogłośnie za włączeniem do porządku obrad sesji uchwały w 
sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014r. i w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Pabianickiego na działalność inwestycyjną. 

Radni opowiedzieli się jednogłośnie za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami. 

Porządek przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad XLIX sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami. 

6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

7. Analiza stanu dróg gminnych oraz odprowadzania wody z pasów drogowych. 

8. Przyjęcie informacji o nauczaniu indywidualnym oraz opiece edukacyjnej. 

9. Przedłożenie oceny zasobów pomocy społecznej. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014r. - Uchwała Nr XLIX/A/2014 

b. przyjęcia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Pabianice – Uchwała Nr XLIX/A1/2014 

c. uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Pabianice dla terenu obejmującego część wsi Piątkowisko – Uchwała 

Nr XLIX/A2/2014 

d. uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Pabianice dla terenu obejmującego część wsi Kudrowice – Uchwała 
Nr XLIX/A3/2014 

e. uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Pabianice dla terenu obejmującego część wsi Pawlikowice – Uchwała 
Nr XLIX/A4/2014 

f. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014r. - Uchwała Nr XLIX/B/2014 



g. wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Pabianice nieruchomości – 

Uchwała Nr XLIX/C/2014 

h. ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział członków 
ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych i szkoleniach 
pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub gminę – 

Uchwał Nr XLIX/D/2014 

i. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014r. - Uchwała Nr XLIX/E/2014 

j. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014r. - Uchwała Nr XLIX/F/2014 

k. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pabianickiego na działalność 

inwestycyjną – Uchwała Nr XLIX/G/2014 

l. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Rady 
Gminy Pabianice Nr XLV/380/2013 z dnia 30.12.2013r. - Uchwała Nr 

XLIX/I/2014 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

12. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. pkt 4.  

Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami, co stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Radny A. Skawiński odnosząc się do powyższej informacji poprosił o: 

− wskazanie kosztów rozbiórki starej szkoły w Pawlikowicach; 

− wskazanie czego dotyczyła kontrola w ośrodku zdrowia w Pawlikowicach; 

− przedstawienie na następne posiedzenie Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju 
protokołu NIK z przeprowadzonej kontroli. 

Kierownik K. Denuszek poinformował, że rozbiórka budynku ma zostać przeprowadzona 
za kwotę 8 tys. zł brutto. W ośrodku zdrowia w Pawlikowicach przeprowadzono kontrolę 
stanu wykładziny, w związku z sygnałami o pojawieniu się rys. Pracownik producenta 
wykładziny wykonał czyszczenie – żadnych uszkodzeń nie ma. Wykładzina była 
niewłaściwie konserwowana. Dokonano również regulacji stolarki okiennej i drzwiowej 
oraz wentylacji. 



Radny A. Skawiński pytał kiedy ma zostać wykonana konserwacja wykładziny i jaki będzie 
tego koszt. Pytał też, czy wcześniej informacja o sposobie konserwacji nie została 

przekazana pracownikom. 

Kierownik odpowiedział, że Kierownik ośrodka zdrowia ma się tą sprawą zająć. Koszt 
czyszczenia to ok. 4 tys. zł. Kierownik został zapoznany ze sposobem konserwacji. Taka 

sama informacja została przekazana Kierownikowi w październiku ubiegłego roku. 

Przewodniczący pytał z kolei na jaki okres wystarcza czyszczenie. 

Kierownik K. Denuszek: ok. pół roku. 

Radna Z. Kasperska wyraziła zdziwienie, że w miejscu użyteczności publicznej użyto 
wykładzinę, która tak szybko ulega zabrudzeniom, a pracownicy nie mogą przeprowadzić 

właściwej konserwacji. 

Radny Ł. Drewniak z kolei pytał jaka jest różnica między wykładziną w ośrodka zdrowia 

w Pawlikowicach i Petrykozach.  

Kierownik nie był wstanie określić różnicy, ponieważ nie jest ekspertem w tej dziedzinie. 

Wójt odniósł się do wypowiedzi radnej i stwierdził, że zarówno w ośrodku zdrowia 
w Pawlikowicach, jak i Petrykozach nie są zatrudniani pracownicy. Do sprzątania 

wynajmowana jest firma zewnętrzna. 

Radny A. Skawiński poprosił by poinformowano radnych jaka jest różnica między 
wykładzinami w Petrykozach i Pawlikowicach. 

Przewodniczący zauważył, że tego rodzaju wykładziny są powszechnie stosowane 
w instytucjach użyteczności publicznej. Przyznał jednak, że nie wiedział, że koszty ich 
konserwacji są tak znaczne. 

Dalszych uwag w tym temacie nie było. 

Radny A. Skawiński zapytał jeszcze o przewidywany termin dokonania rozbiórki starej 

szkoły w Pawlikowicach. 

Kierownik K. Denuszek poinformował, że do końca lipca teren powinien zostać 

uprzątnięty. 

Radna Z. Kasperska pytała z kolei o posesję nr 47 w Piątkowisku. 

Wójt stwierdził, że to budynek po posterunku policji, gdzie mają powstać mieszkania 

socjalne. 

Dalszych uwag, ani pytań nie było. 



 

Ad. pkt 5. 

Przewodniczący Komisji przedkładali informacje o pracy między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej M. Muszczak poinformował, że 
Komisja, której przewodniczy odbyła między sesjami jedno posiedzenie, na którym zajęto 
się funkcjonowaniem nauczania indywidualnego i opiekom edukacyjną nad dziećmi z 
dysfunkcjami w szkołach, analizom materiałów na sesję oraz sprawami różnymi. Komisja 
wypracowała 1 wniosek o wydanie przez Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej opinii 

w sprawie nadania bibliotece imienia pana Feliksa Rajczaka. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński poinformował, że 
Komisja, której przewodniczy odbyła między sesjami jedno posiedzenie, na którym zajęto 
się omówieniem możliwości oszczędności energetycznych ze szczególnym 
uwzględnieniem energetyki cieplnej, gospodarki wodami opadowymi i gruntowymi 
(rowy melioracyjne i rowy przydrożne), omówieniem materiałów na sesję oraz sprawami 
różnymi. Przewodniczący poinformował, że Komisja wypracowała 1 wniosek do Wójta 
Gminy Pabianice o udzielenie informacji w sprawie kosztów utrzymania przez gminę 
obiektów komunalnych w zakresie energetyki cieplnej i energii elektrycznej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska poinformował, że Komisja, 
której przewodniczy odbyła między sesjami jedno posiedzenie, na którym skontrolowano 
stan dróg na terenie Gminy Pabianice po zakończeniu budowy dróg ekspresowych S8 i 
S14, omówiono materiały na sesję oraz zajęto się sprawami różnymi. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja, której 
przewodniczy odbyła między sesjami jedno posiedzenie, na którym zajęto się kontrolą 
modernizacji stacji uzdatniania wody w Rydzynach. 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionych informacji, dlatego Przewodniczący Rady 

przeszedł do omówienia kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. pkt 6. 

Interpelacji nie było. 

Wniosek złożyła radna D. Szczesik w sprawie ustawienia znaku „Zwierzęta Gospodarskie” 

na drodze gminnej w Woli Żytowskiej. Wniosek stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

Z kolei Przewodniczący Rady Gminy odniósł się do tematu zbiórki odpadów 
wielkogabarytowych na terenie gminy. 



Kierownik K. Denuszek poinformował, że gmina zwróciła się z zapytaniem ofertowym do 
firmy Eko-region, jednak cena okazała się dwa razy wyższa niż w zeszłym roku. W związku 
z tym takie zapytanie zostało przesłane do innych firm. Gmina czeka na odpowiedź w tej 

sprawie. 

Przewodniczący poprosił o poinformowanie sołtysów i radnych za pośrednictwem Biura 

Rady o planowanej zbiórce. 

Kierownik obiecał, że taka informacja trafi do sołtysów i radnych.  Zauważył, że będzie 

również umieszczona na stronie Urzędu Gminy i prawdopodobnie w prasie. 

Radny A. Skawiński zaproponował by wykorzystać do zbiórki odpadów ciągnik, który jest 

własnością gminy. 

Kierownik zauważył, że jest tylko jeden pracownik obsługujący ciągnik. 

Przewodniczący dodał, że obecnie ciągnik jest wykorzystywany przy pracach na terenie 

gminy.  

Dalszych uwag nie było. 

 

Ad. pkt 7. 

Wójt przedstawił stan dróg na terenie Gminy Pabianice na dzień 25 kwietnia 2014r., co 
stanowi zał. nr 3 do protokołu. Przedstawił również informację dotyczącą gospodarki 

wodami opadowymi i gruntowymi – rowy przydrożne, co stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Po zapoznaniu Rady z powyższymi informacjami radni przeszli do dyskusji. 

Jako pierwszy głos zabrał radny M. Gryska, który poinformował, że Komisja Gospodarczo-
Finansowa odbyła posiedzenie wyjazdowe. Komisja sprawdziła stan dróg w okolicy drogi 
ekspresowej S8. Drogi są przejezdne. Drogi gminne znajdują się w zadowalającym stanie. 

W gorszym stanie znajdują się drogi powiatowe. 

Radny A. Skawiński odniósł się z kolei do tematu rowów przydrożnych. Zauważył, że 
bardzo często zdarza się, że nowi mieszkańcy podczas budowy domów zasypują rowy 
przydrożne. Zdaniem radnego mieszkańcy powinni być informowani, że nie należy rowów 

zasypywać. 

Wójt odpowiedział, że Inspektor H. Madejski zajmujący się tego typu sprawami jest 
uczulony by zwracać uwagę na zasypywanie rowów przez mieszkańców. Procedura 
polega na tym, że mieszkańcy występują z wnioskiem o wydanie zgody na budowę zjazdu, 

a następnie sporządzany jest protokół odbioru, który przechowywany jest w Urzędzie. 



Przewodniczący A. Jaksa pytał, czy wszczynane jest postępowanie administracyjne w 

przypadku zasypania rowu przydrożnego i jego nieodtworzenie mimo interwencji gminy. 

Wójt odpowiedział, że są wszczynane sporadycznie. 

Mecenas dodał, że takie postępowania są prowadzone. 

Głos w tej sprawie zabrał również sołtys wsi Kudrowice S. Madaj, który zgłosił problem 
niedrożnego przepustu na wysokości posesji nr 50 w Kudrowicach.  

Radni byli zgodni, że należy tego typu sprawy monitować. 

Przewodniczący podsumował dyskusję stwierdzeniem, że Rada Gminy pozytywnie 

opiniuje stan dróg na terenie Gminy Pabianice po budowie dróg ekspresowych. 

Dalszych uwag nie było. 

 

Ad. pkt 8. 

Kierownik M. Wieczorek przedstawił informację  o nauczaniu indywidualnym oraz opiece 
edukacyjnej nad dziećmi z dysfunkcjami w szkołach Gminy Pabianice, co stanowi zał. nr 5 

do protokołu.  

Radni nie zgłaszali uwag do powyższego. 

 

Ad. pkt 9. 

Kierownik M. Mielczarek dokonała oceny zasobów pomocy społecznej i udzieliła 
dodatkowych wyjaśnień w tym zakresie. Informacja o zasobach pomocy społecznej 
stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Kierownik zaprosiła wszystkie zainteresowane osoby w poniedziałek lub wtorek, 5 i 6 
maja, do gimnazjum, gdzie będzie realizowany program profilaktyczny dla młodzieży klas 
III i II pt. „Archipelag skarbów” w godzinach 9:00-13:30. Następnie od 13:30 obywać się 
będzie dwugodzinne szkolenie dla nauczycieli, a od godziny 17:00 szkolenie dla rodziców. 

Radna Z. Kasperska pytała, czy w tym dniu dzieci nie będą miały zajęć. Radna wyraziła 
pogląd, że tego typu zajęcia powinny odbywać się po zajęciach lekcyjnych lub w soboty.  

Kierownik odpowiedziała, że zajęć nie będą miały jedynie klasy II i III. Dodała, że Rada 
Gminy wyraziła zgodę na to by zajęcia profilaktyczne były realizowane w szkołach. Nie ma 
innej możliwości na ich realizację niż w godzinach zajęć lekcyjnych, ponieważ w innym 



przypadku ich przeprowadzanie byłoby niecelowe. Wszystko zostało ustalone z 

dyrektorem.  

Przewodniczący poprosił o dodatkowe wyjaśnienia w odniesieniu do przedstawionych 

przez Kierownik danych. 

Kierownik wyjaśniła wszystkie nieścisłości. 

Radna Z. Kasperska wróciła do tematu programu profilaktycznego przeprowadzanego w 
gimnazjum. Pytała, kto będzie ten program realizować. 

Kierownik odpowiedziała, że firma zewnętrzna. 

Radna nie była przekonana, co do organizowania zajęć profilaktycznych w godzinach 
lekcyjnych. Zaproponowała organizowanie tego typu zajęć w soboty. 

Kierownik stwierdziła, że profilaktyka jest również elementem edukacji.  

Kierownik M. Wieczorek stwierdził z kolei, że na terenie gminy prowadzony jest dowóz 
dzieci do szkół. Zakładając, że program ma trafić do dużej liczby osób, to musi być on 
realizowany w godzinach lekcyjnych. Dodał, że nie było to z nim ustalone, jednak decyzję 
podejmuje dyrektor i to on ocenia czy proces dydaktyczny jest zakłócony. Zdaniem 

Kierownika tutaj taki problem nie występuje. 

Dalszych uwag w tym temacie nie było. 

Radny A. Skawiński poprosił jeszcze by również radni otrzymywali tego typu materiały, 

na bazie których można podjąć dyskusję. 

Przewodniczący A. Jaksa stwierdził, że materiały, które zawierają dużą ilość stron będą 

dostępne dla radnych w Biurze Rady. 

 

Ad. pkt 10. 

Zastępca Przewodniczącego M. Muszczak w pierwszej kolejności przedstawił projekty 
uchwał od nr roboczego XLIX/A/2014 i XLIX/A1/2014, co stanowi zał. nr 7 i 8 do 
protokołu. 

Radni nie zgłaszali uwag do powyższego.  

Uchwały Nr XLIX/403/2014 i XLIX/404/2014 zostały przyjęte w głosowaniu 
przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie. 

Kolejnymi projektami uchwał były projekty o nr roboczym XLIX/A2/2014, XLIX/A3/2014 
i XLIX/A4/2014, co stanowi zał. nr 9, 10 i 11. 



Przewodniczący zaproponował by pominąć odczytanie ich treści i przejść do dyskusji nad 

projektami. 

Uwag nie zgłoszono. 

Jako pierwszy głos zabrał radny A. Skawiński, który pytał czy została sporządzona lista 
osób obecnych na debacie publicznej w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. Jednocześnie zgłosił zastrzeżenia do protokołu, który 
z debaty został sporządzony. 

Wójt poinformował, że taka lista była sporządzona. Jej kopia została przekazana radnemu.  

Odnosząc się z kolei do propozycji zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pabianice dla terenu obejmującego część wsi Kudrowice radny A. 
Skawiński zauważył, że podczas debaty publicznej padła propozycja dotycząca dojazdu 
do nieczynnego cmentarza w Kudrowicach. Pytał czy propozycja przedstawiona przez 

osobę zainteresowaną została uwzględniona. 

W tym miejscu głos zabrała przedstawicielka firmy „Teren” Sp. z o.o., pani Ewa Krakowska, 
która była odpowiedzialna za zmianę miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu gminy. Poinformowała, że obszar objęty planem obejmuje 
działkę, na której znajduje się cmentarz. Propozycja, która padła od osoby 
zainteresowanej nie może być uwzględniona, ponieważ znajduje się w części poza 
obszarem objętym planem, w związku z podjętą przed rokiem uchwałą Rady Gminy. W 
bezpośrednich rozmowach z tą osobą okazało się, że chodziło o wyznaczenie dojazdu do 
cmentarza w ramach dwóch działek bezpośrednio sąsiadujących ze sobą. Graficznie 
zostało to ujęte w postaci linii przerywanej. W części tekstowej taki zapis znajduje się w 
§10 projektu uchwały. W odniesieniu do strefy ochronnej pani E. Krakowska 
poinformowała, że w pierwotnym zapisie dotyczącym zmiany planu odniesiono się 
również do obszaru sąsiadującego z cmentarzem. Urząd Wojewódzki uznał jednak, że jest 
to nadkompetencja Rady Gminy by wypowiadać się w kwestii terenów sąsiednich. Jednak 
zarówno Państwowy Inspektor Sanitarny, jak i konserwator zabytków uznali, że jest to 

teren zamknięty. 

W dalszej kolejności głos zabrał radny Ł. Drewniak, który odniósł się do projektu uchwały 
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Pabianice dla terenu obejmującego część wsi Piątkowisko. Radny chciał wiedzieć jaki 
zapis dotyczący kątów nachylenia dachu znalazł się w poprzednim planie. 

Pani E. Krakowska nie była w stanie udzielić odpowiedzi na to pytanie. Zauważyła, że 
poprzedni plan dla tego ternu pochodzi z roku 1996. 

Radny Ł. Drewniak stwierdził, że plan pochodzi z roku 2004. 



Pani E. Krakowska nie zgodziła się z radnym. Wyjaśniła, że plan z roku 2004 to plan dla 
całości terenu gminy wykonany zgodnie z poprzednio obowiązującą ustawą z 1994r. 
Natomiast całe osiedle, w którym znajdują się działki, o których mowa w projekcie 
uchwały, miał wcześniejszy plan, tzw. szczegółowy, który zachował swoją moc pomimo 
wejścia w życie planu z 2004 r. Tam były inne wymagania i skale. Obecnie działa się w 

oparciu o ustawę z 2003r. z późniejszymi zmianami. 

W związku z odpowiedzią pani E. Krakowskiej radny Ł. Drewniak pytał czy można zmienić 
zapis w projekcie uchwały dotyczący kąta nachylenia połaci dachu wyjaśniając, że wiele 
osób życzy sobie dachy płaskie, a nie spadziste. 

Pani E. Krakowska nie widziała przeszkód.  

Wójt przyjął wniosek Rady Gminy i zgłosił autopoprawkę w §19 pkt 3 lit b projektu 
uchwały o nr roboczym XLIX/A2/2014 w następującym brzmieniu: „dachy dla zabudowy 
mieszkaniowej i usługowej: dachy dwu- lub wielospadowe, o kącie nachylenia połaci do 

45° oraz dachy płaskie”. 

Wójt wniósł również autopoprawkę w §14 pkt 1 projektu uchwały o nr roboczym 
XLIX/A4/2014 w następującym brzmieniu: dopisać „i realizacji nowej, zgodnie z 
przepisami odrębnymi”. 

Radny A. Skawiński zauważył, że Inspektor A. Krepski informował, że dalszy teren w 
Pawlikowicach, oprócz działek o których mowa w projekcie uchwały,  poza działkami w 

Pawlikowicach, będzie mieć takie samo przeznaczenie jak omawiane działki. 

Pani E. Krakowska wyjaśniła, opierając się na materiałach graficznych, że zmiana dotyczy 
pasa terenu leżącego przy drodze wojewódzkiej, który przeznaczony jest obecnie pod 

zabudowę jednorodzinną. Teren znajdujący się dalej pozostaje gruntem rolnym. 

Dalszych pytań nie było. Przewodniczący przeszedł do głosowania nad projektami. 

Uchwała Nr XLIX/405/2014 w sprawie  uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Pabianice dla terenu obejmującego część wsi 
Piątkowisko została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XLIX/406/2014 w sprawie  uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Pabianice dla terenu obejmującego część wsi 

Kudrowice została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XLIX/407/2014 w sprawie  uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Pabianice dla terenu obejmującego część wsi 
Pawlikowice została przyjęta jednogłośnie. 



Radny A. Skawiński wrócił do tematu odbytej debaty publicznej. Zauważył, że w protokole 
z debaty znajdują się pomyłki i błędy, dlatego należy protokół poprawić. Pytał jaka jest 

procedura wnoszenia takich poprawek. 

Mecenas stwierdził, że w pierwszej kolejności wyjaśnień musi udzielić Inspektor A. 
Krepski, który sporządzał protokół. Na tej podstawie można sporządzić wyjaśnienie do 

protokołu. 

Radni negatywnie ocenili przygotowanie debat z udziałem Inspektora A. Krepskiego.  

Przewodniczący A. Jaksa poprosił Wójta by na następną sesję Rady Gminy przygotować 
wyjaśnienia w tym temacie. Poprosił również by radni A. Skawiński i Ł. Drewniak, którzy 

brali udział w debacie mogli się zapoznać z wyjaśnieniami przed sesją. 

Dalszych uwag nie było. 

Zastępca Przewodniczącego przedstawił projekty uchwał o nr roboczych XLIX/B/2014, 
XLIX/C/2014, XLIX/D/2014, XLIX/E/2014, XLIX/F/2014, XLIX/G/2014 i  XLIX/I/2014, 
co stanowi zał. od nr 12 do 18. 

Odnosząc się do projektu o nr roboczym XLIX/D/2014 Przewodniczący zauważył, że na 
ostatnim posiedzeniu Zarządu Gminnego Związku OSP RP w Pabianicach 

rekomendowano stawkę 5 zł. Dodał, że zgodnie z ustawą stawka musi zostać ustalona. 

Radny A. Skawiński pytał, czy mimo podjęcia uchwały można nie wypłacać strażakom 
ekwiwalentu za udział w szkoleniach bądź działaniach ratowniczych. 

Skarbnik poinformowała, że straże otrzymują ekwiwalent za udział w szkoleniach. Gdyby 
straż wystąpiła z wnioskiem o wypłatę ekwiwalentu za udział w akcji, to gmina, po 
potwierdzeniu udziału przez PSP, taki ekwiwalent musi wypłacić. 

Wójt w tym miejscu wniósł autopoprawkę do projektu. §6 otrzymał brzmienie: „Uchyla 
się uchwałę Nr XXVIII/199/2008 Rady Gminy Pabianice z dnia 22 grudnia 2008r. w 
sprawie uchwalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział członków 
ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych i szkoleniach pożarniczych 
organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę”. 

§7 otrzymał brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego”. 

Dalszych uwag do projektu nie było. 

Radna Z. Kasperska odniosła się z kolei do projektu uchwały o nr roboczym XLIX/E/2014. 
Radna chciała wiedzieć jaka powierzchnia przed obiektem sportowym w Piątkowisku 
zostanie wyłożona kostką za kwotę 8 tys. zł.. 



Przewodniczący stwierdził, że kostka ma zostać położona na tarasie. 

Kierownik K. Denuszek odpowiedział, że biorąc pod uwagę kwotę przeznaczoną na ten cel 
będzie można wyłożyć ok. 40m² tarasu. 

Mimo takiej odpowiedzi radna była zdania, że w uchwale powinna zostać wskazana 
powierzchnia jaka będzie wyłożona kostką. Również radny A. Skawiński wyraził pogląd, 
że Wójt mógł wystąpić z zapytaniem ofertowym do różnych firm by dowiedzieć się jaka 
powierzchnia będzie mogła być wyłożona kostką za wskazaną kwotę. 

Przewodniczący wyjaśnił, że środki te pochodzą z funduszu sołeckiego. Przypomniał, że 
radni ustalili, że nie będą ingerować w decyzje podejmowane przez rady sołeckie w 
kwestii rozdziału funduszu sołeckiego, jeżeli nie będzie to niezbędne. Mimo to zauważył, 

że zostanie wyłożona taka powierzchnia jaka będzie możliwa za kwotę 8 tys. zł. 

Radna J. Szafran przypomniała, że w momencie, gdy przeznaczano środki na utwardzenie 
placu przed OSP w Pawlikowicach nikt z radnych nie był zainteresowany tym jaka 
powierzchnia zostanie utwardzona. Żadnych problemów w tym temacie nie zgłaszano, jak 

to się dzieje obecnie. 

Dalszych uwag nie było. 

Skarbnik udzieliła dodatkowych wyjaśnień w zakresie projektu uchwały o nr roboczym 
XLIX/F/2014. Zauważyła, że starostwo powiatowe otrzymało dofinansowanie, tzw. 
schetynówkę, na modernizację drogi powiatowej Kudrowice-Petrykozy. W związku z tym 
zwrócono się do gminy o udzielenie dofinansowania. 

Radny Ł. Drewniak pytał skąd będzie pochodzić kwota 850 tys. zł. 

Skarbnik: z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych. 

Więcej uwag nie było. 

Uchwały Nr  XLIX/408/2014, XLIX/409/2014, XLIX/410/2014,  XLIX/412/2014 i 
XLIX/413/2014 zostały przyjęte w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdą z 

nich, jednomyślnie. 

Uchwała Nr XLIX/411/2014 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014r. 
(projekt uchwały o nr roboczym XLIX/E/2014) został przyjęty 13 głosami za, przy 1 

głosie wstrzymującym. 

 

Ad. pkt 11. 

Wójt w pierwszej kolejności udzielił odpowiedzi na interpelacje i wnioski złożone przez 
radnych na poprzedniej sesji Rady Gminy. Stwierdził, że: 



− od 5 maja br. pracę rozpocznie osoba, która pomoże przeprowadzać dzieci przez 

DK 71 w Świątnikach, w związku z interpelacją radnej Z. Kasperskiej. 

− do Kierownika Ośrodka Zdrowia złożony został wniosek radnej Z. Kasperskiej w 
sprawie zaszczepienia dziewcząt z terenu gminy przeciw wirusowi brodawczaka 

ludzkiego HPV; 

− gmina będzie miała na uwadze prośbę radnej C. Rychłowskiej o utwardzenie 

kruszywem drogi na osiedlu Szynkielew od posesji nr 3 do 11; 

− ubytki w nawierzchni dróg gminnych są uzupełniane na bieżąco. Krzaki rosnące w 
okolicy posesji nr 55 w Górce Pabianickiej, zgodnie z wnioskiem radnego Ł. 
Drewniaka, zostały usunięte. Również problem nieprzyjęcia 3-latków, który był 
zgłaszany przez radnego, do przedszkola został rozwiązany przez dyrektora szkoły 

w Petrykozach. 

− droga gminna w Górce Pabianickiej za Gorzewem remontowana w zeszłym roku 
objęta jest 3-letnią gwarancją. W związku ze zgłaszanymi uwagami przesłane do 

firmy zostało pismo z reklamacją; 

− bus, który obsługuje trasę Pabianice-Łódź, przez Górkę Pabianicką i Gorzew 
otrzymał od gminy dofinansowanie w wysokości 2,5 tys. zł. Za tę kwotę będzie 

wykonywać 6, 7 kursów. 

Wójt odniósł się również do uwag złożonych na posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska 
i Rozwoju. Zauważył, że: 

− jest zgoda Zarządu Dróg na wykonanie odwodnienia posesji od nr 22 do szkoły, 
leżących wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 485 w momencie otrzymania przez Zarząd 
stosownych pozwoleń na remont tej drogi.  

− Pan Pluta z Bychlewa odwoływał się, w związku z uznaniem jego działki za działkę 
zalewową. Była prowadzona korespondencja w tej sprawie. Wójt stwierdził, że 
musi porozumieć się w tej sprawie z Inspektorem A. Krepskim, odpowiedzialnym 

za planowanie przestrzenne. 

− przepust przy skrzyżowaniu, między drogą gminną a powiatową w Pawlikowicach 
zgodnie z informacją od Inspektora H. Madejskiego został udrożniony.  

− radny A. Skawiński prosił o frezowanie pni drzew wyciętych w rowach 
przydrożnych – po uzyskaniu informacji o kosztach, jakie trzeba by ponieść na to 
zadanie, zostanie ona przedstawiona radnym. 

− informacja o wyniku przetargu na modernizację SUW w Górce Pabianickiej, o którą 
pytał radny Ł. Drewniak zamieszczona jest w Biuletynie Informacji Publicznej. 



Dodał również, że pismo z informacją o metrażu placu przed OSP w Piątkowisku, który 
został utwardzony kostką zostało przekazane radnemu A. Skawińskiemu, w związku z 

jego zapytaniem na poprzedniej sesji. 

Uwag do powyższych informacji nie było.  

Pytanie zadał jeszcze radny Ł. Drewniak, który chciał wiedzieć, co w sprawie ustawienia 

znaków ograniczających prędkość na terenie Górki Pabianickiej. 

Wójt poprosił, by w tej sprawie konsultować się z Inspektorem H. Madejskim, który będzie 

w stanie udzielić właściwych informacji. 

Dalszych pytań nie było.  

 

Ad. pkt 12. 

W ramach wolnych wniosków, komunikatów i spraw różnych radny P. Kociołek wyraził 
oburzenie w związku z sprofanowaniem obrazu Chrystusa Miłosiernego, co miało miejsce 
w dniu 27.04.2014 r. w Sanktuarium Miłosierdzia Bożego w Krakowskich Łagiewnikach. 
Poinformował również, że w zeszły piątek w Pawłówku zdarzył się poważny wypadek, w 
związku z nadmierną prędkością kierujących. W związku z nagminnie powtarzającymi się 
wypadkami, które mają miejsce na drodze wojewódzkiej 485 radny zaproponował 

dyskusję na poziomie gminy i powiatu. 

W dalszej kolejności głos zabrał radny A. Skawiński, który pytał, czy jego wniosek 
dotyczący przeprowadzenia kontroli, w związku z niewykonywaniem wszystkich 
obowiązków wynikających z programu opieki nad zwierzętami i zapobiegania 
bezdomności zwierząt zostanie skierowany do Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący zauważył, że Wójt został zobowiązany do uzupełnienia dokumentacji 
zgodnie z zapisami programu. Innych nieprawidłowości nie było, w związku z czym nie 
ma podstaw do przeprowadzenia takiej kontroli. 

Kierownik K. Denuszek poinformował w tym miejscu, że dokumentacja, jaką posiada 
gmina została uzupełniona. Obecnie gmina jest w posiadaniu zdjęć wszystkich psów, które 

znajdują się w schronisku. Każda zmiana jest uwzględniana. 

Głos zabrał jeszcze Przewodniczący, który podziękował radnym za złożenie oświadczeń 
majątkowych. Poinformował jednocześnie, że większość radnych wypełniła ten 

obowiązek. 

Następnie podziękowania dla Rady Gminy złożył Prezes OSP Pawlikowice J. Dresler za 

przekazanie środków na zakup ciężkiego samochodu pożarniczego. 



Na zakończenie pytanie zadała sołtys wsi Rydzyny K. Helbik. Sołtys pytała, czy jest 
możliwość dostarczenia jednemu z mieszkańców Rydzyn pojemnika 1100 l na trawę. Czy 

ewentualnie istnieje możliwość zmiany uchwały w tym zakresie. 

Kierownik K. Denuszek odpowiedział, że jest to przypadek jednostkowy. Za taki pojemnik 
musiałaby zapłacić gmina. Można jednak skorzystać z Gminnego Punktu Selektywnej 
Zbiórki Odpadów lub zawrzeć umowę indywidualnie z firmą. Dodał jeszcze, odnosząc się 
do tematu odpadów komunalnych, że prawdopodobnie od III kwartału roku, a na pewno 
od stycznia 2015 r. konieczne będzie dostawienie mieszkańcom 4 pojemnika na popioły 
paleniskowe, co wiązać się będzie ze zmianą uchwały w tej sprawie. 

Przewodniczący A. Jaksa pytał, czy osoby, które nie produkują popiołów paleniskowych 

mogłyby otrzymać pojemnik na odpady biodegradowalne. 

Kierownik odpowiedział, że musi sprawdzić jakie jest stanowisko Eko-regionu w tej 

sprawie. 

Dalszych uwag nie było. 

 

Ad. pkt 13. 

Przewodniczący zamknął posiedzenie XLIX sesji Rady Gminy. 

 

Obradom sesji przewodniczył: 

Przewodniczący Rady Gminy 

dr Arkadiusz Jaksa 

 

Protokołowała: Andżelika Miszewska  

 

 


